
 PROTOKÓŁ Nr XXXVII /18

z obrad XXXVII  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  22 marca  2018 roku godz. 14.00

Obradom sesji  przewodniczyła  Pani  Żaneta Andrzejewska  – Przewodnicząca  Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodnicząca  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XXXVII  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdziła, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13

radnych  i  Rada  jest  władna  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał.  Następnie  serdecznie

powitała  Wójta Gminy,  Z-cę  Wójta,   Skarbnika  i   Zastępcę  Skarbnika.   Ponadto  Przewodnicząca

powitała  Pana  Krzysztofa  Tomczyka  Prezesa  Gminnego  Zakładu Komunalnego  druha  Stanisława

Hermana  Prezesa  Zarządu  Oddziału  Gminnego  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  wszystkich

dyrektorów jednostek organizacyjnych, radnych oraz pozostałych przybyłych na  sesję. 

Na wstępie zapytała wszystkich gości przybyłych na sesję czy  nie wnoszą  sprzeciwu, aby ujawniony

został ich wizerunek. Nikt z zebranych nie wniósł sprzeciwu. 

Na Sekretarza obrad zaproponowała  kolejnego radnego Pana  Marka  Zielińskiego,   który   wyraził

zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Marek Zieliński.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony  na  komisji.

Przewodnicząca poddała pod głosowanie porządek obrad, który  przyjęto jednogłośnie.  Porządek

obrad przedstawia się następująco:  

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b) przedstawienie porządku obrad.
c) przyjęcie protokołu z obrad XXXV i XXXVI  sesji Rady Gminy 
d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XXXV i  XXXVI sesji Rady Gminy
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e) informacja Wójta o działaniach między sesjami
2. Sprawozdanie Gminnego Zakładu  Komunalnego  w Lubaszu Sp z o.o.
3.  Podjęcie uchwał w sprawie:

3.1. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu
3.2. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu
3.3. ustalania trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli 
prawidłowości pobrania i wykorzystania dotacji nieudzielanych z budżetu gminy dla 
publicznych i niepublicznych:szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 
osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostki samorządu terytorialnego
3.4. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego, w którym kończą 
sześć lat, w przedszkolach ;prowadzonych przez Gminę Lubasz
3.5.  ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 
objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego, w którym kończą 
sześć lat, biorących udział w projekcie realizowanym przez Gminne Lubasz / 
Przedszkole BAJKA w Lubaszu w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 2014-2020 pn. „Zapraszamy do Bajki – tworzenie nowych 
miejsc i szerokiej oferty rozwojowej w Przedszkolu BAJKA w Lubaszu”
3.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu (azbest|)
3.7.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu 
(przebudowa drogi Sokołowo – Kamionka )
3.8.podziału Gminy Lubasz na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 
liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym
3.9. podziału Gminy Lubasz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich  numerów oraz
siedzib obwodowych komisji wyborczych
3.10. wprowadzenia opłaty targowej
3.11. zmiany uchwały XXXII/311/17  z dnia 26 października 2017r.  w sprawie opłaty 
miejscowej 
3.12. zmian w uchwale budżetowej na  2018r.
3.13. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2040

4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych
6. Wolne wnioski i informacje.
7. Zakończenie obrad
Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXV i XXXVI sesji Rady Gminy

Przewodnicząca  stwierdziła,  że  Sekretarzem,  obrad  XXXV  sesji  Rady  Gminy  Lubasz  był  Hubert

Szrama. Poprosiła Pana Huberta  o  przedstawienie protokołu z obrad tej sesji, która odbyła się w

dniu 16 stycznia 2018 roku.  
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Zabierając głos Pan Hubert stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad sesji, który odzwierciedla

jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXXV  sesji przyjęto jednogłośnie bez

odczytywania. 

Następnie  Przewodnicząca  poprosiła  Sekretarza  obrad  XXXVI  sesji  Rady  Gminy  Lubasz  o

przedstawienie protokołu z tej sesji, która odbyła się w  dniu 25 stycznia 2018 roku.  

Zabierając głos  Pan  Andrzej  Buśko  stwierdził,  że  zapoznał  się  z  protokołem z  obrad sesji,  który

odzwierciedla jej przebieg. Zawnioskował o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół  z obrad XXXVI  sesji przyjęto jednogłośnie

bez odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXV i XXXVI sesji   

Przewodnicząca RG stwierdziła,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytała czy

radni mają jakieś uwagi  lub pytania?  W  związku z tym, że pytań nie było poprosiła   Wójta o

informację.     

Ad.1 e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami 

Zabierając głos Wójt  Gminy powiedział: „  Od ostatniej sesji  Rady Gminy upłynęły  niespełna dwa

miesiące.  W  tym  okresie  przede  wszystkim  należy  wymienić  odbycie  tury  zebrań  wiejskich  we

wszystkich  sołectwach. Zasadniczym tematem tych zebrań było przedstawienie sprawozdań przez

sołtysów wsi z realizacji  funduszów sołeckich i planów rzeczowo- finansowych sołectw za 2017 rok.

Mieszkańcy we wszystkich wsiach przyjęli te sprawozdania. W dalszej części zebrań przedstawiłem

mieszkańcom informacje na temat sposobu realizacji najważniejszych zadań w 2017 roku oraz nasze

zamierzenia  na  rok  obecny.  Wysoka  Rada  na  temat  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  roku

ubiegłego dyskutować będzie zapewne w miesiącu maju, bowiem prace nad sporządzeniem tego

opracowania  dobiegają  końca.  Procedura  wymaga  jednak  uzyskania  opinii  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej  oraz  badania  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy.  Miesiąc  kwiecień  będzie

miesiącem poświęconym tej procedurze. Na zebraniach wiejskich przedstawiliśmy także informacje

o  pracach  nad  wizerunkiem  nowego  herbu  Gminy.  Wydaje  się  ,  że  ostatni  wizerunek  herbu

sporządzony przez Pana dr Alfreda Znamierowskiego oraz wszystkich niezbędnych insygniów Gminy

ma już rzeczywiście ostateczny kształt i dokonywanie w nim poprawek nie jest już możliwe zgodnie z
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opracowaniami heraldycznymi. Sporządziliśmy już także wersję opisowa czyli tak zwana monografie

herbu. Do opisu pozostały już tylko niewielkie szczegóły tej monografii. Zamierzamy jeszcze w tym

miesiącu wystąpić do Komisji Heraldycznej   z wnioskiem o uzgodnienie herbu i towarzyszących mu

insygniów. Mieszkańcy w trakcie zebrań pozytywnie zaakceptowali przedstawioną wersję, także już

nic nie stoi na przeszkodzie aby dokończyć procedurę. Zważywszy, że Komisja Heraldyczna   ma 3

miesiące czasu na  uzgodnienie,  gdyby przyjęła nasza wersje  opracowań,  nadanie  nowego herbu

mogło by nastąpić w II półroczu br. Byłby to doskonały moment na uczczenie tym działaniem  Roku

Jubileuszowego  ,  który  Wysoka  Rada  ustanowiła  w  naszej  gminie  w  związku   ze  100-  leciem

odzyskania niepodległości oraz 100- lecie wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Ostatnim tematem

zebrań wiejskich były wnioski i postulaty zgłaszane przez naszych mieszkańców. Tematem wiodącym

były tutaj drogi -  ich stan techniczny, kwesUe odwodnienia, stanu melioracji i rowów melioracyjnych.

To temat, który zajmie w najbliższej przyszłości sporo czasu, wymagał będzie solidnego rozwiązania i

niestety nakładów finansowych. Już dziś wiemy , że przeznaczone w budżecie początkowym środki

na  bieżące  utrzymanie  dróg,  jest  niewystarczające.  Skutki  niekorzystnych  warunków

atmosferycznych  –  długotrwałe  opady  w  ubiegłym  roku,  a  także  mrozy,  dają  o  sobie  znać  we

wszystkich wsiach i na wszystkich drogach. Zmuszeni byliśmy , dla bezpieczeństwa użytkowników ,

zamknąć  drogę  Nowina  –  Kruteczek.  Musimy  zgromadzić  odpowiednia  ilość  budulca  do

doziarnienia , a następnie uwałowania odcinka zamkniętego.  Materiał ten gromadzimy zresztą przez

cały  czas .  Jest  to  przede wszystkim pokruszony gruz  oraz  żużel,  który  staramy się  rozwieźć  na

najbardziej  złe  odcinki  dróg,  by  były  one  przejezdne.  Najgorsza  jest  sytuacja  po  mrozach,  gdy

wierzchnia warstwa  jest  już rozmarznięta,  a głębsze jeszcze  nie. Tworzy się wówczas maź,  która

sprawia, że drogi stają się nieprzejezdne lub trudno przejezdne. Ta sytuacja jest najgorsza, ponieważ

wymaga  czasu  na  poprawę  warunków  drogowych.  Wymaga  przede  wszystkim  całkowitego

rozmarznięcia  i  osuszenia.  Jesteśmy  przygotowani  do  wiosennego  równania  i  wałowania  dróg.

Przygotowaliśmy  już  umowy  z  trzema  podmiotami,  które  będą  wykonywać  wiosenne  prace

drogowe. Podzieliliśmy Gmine na trzy okręgi, tak by w maksymalnie krótkim czasie oraz przy dobrych

warunkach  te  prace  prowadzić.  Niestety  wymaga  to  cierpliwości  ze  strony  mieszkańców,  której

niestety  czasami  brakuje.  Prosimy  jednak  o  zrozumienie  i  wytrwałość.  Rozumiejąc  naszych

mieszkańców, staramy się także szukać innych trwałych rozwiązań budowy dróg, gdyż jak wiadomo
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są  to  sprawy bardzo  kosztowne.  Odbyliśmy  w tym celu wizytację  u  naszych sąsiadów w Krzyżu

Wielkopolskim.  Sąsiedzi  nasi  budują  drogi  pomiędzy  miejscowościami  w  technologii  25-  30  cm

podbudowy z tłucznia oraz trzy lub czterokrotny sprysk emulsja asfaltową. Jest to o wiele tańsza

technologia aniżeli asfaltowanie drogi, a poza tym pozwala w przyszłości właśnie na ułożenie masy

asfaltowej. Przyjrzeliśmy się tym drogom, które Gmina Krzyż Wielkopolski buduje już od 2011 roku.

Chcemy skorzystać z tej technologii oraz ubiegać się o dofinansowanie budowy z Funduszu Ochrony

Gruntów  Rolnych  i  Leśnych przy  Urzędzie  Marszałkowskim.  Można  tam  uzyskać  taka  dotacje  w

wysokości  100-  150  tysięcy  złotych.  Przeznaczając  rocznie  około  500  tysięcy  swoich  środków

 moglibyśmy   wybudować rocznie około 1,5 – 2 km dróg. To znacznie trwalsza technologia aniżeli

zwykle doziarnianie i równanie.   

Innymi  kwesUami  poruszanymi  na  zebraniach  wiejskich  były  kwesUe  melioracji,  stanu  rowów

melioracyjnych. To także bardzo poważny problem, którego istotą sa wieloletnie zaniedbania w tym

zakresie.  Przypomnę,  że  powstała  nowa  instytucja,  która  zajmować  się  ma  kompleksowo  tymi

zagadnieniami. To Wody Polskie – Państwowe Gospodarstwo Wodne. Jest to twór w trakcie budowy,

który przejmuje wszystkie zagadnienia ze starostw powiatowych oraz od Urzędów Marszałkowskich  -

wojewódzkich zarządów melioracji i urządzeń wodnych.  Instytucja ta, jak powiedziałem jest obecnie

w sferze budowy i przypisywania kompetencji poszczególnych zarządom zlewni.

Spośród innych zadań realizowanych w minionym okresie wymienić trzeba :

1) Budowę oczyszczalni ścieków w Stajkowie – realizacja tej inwestycji trwa, ale ostatnie mrozy

znacznie  spowolniły  prace.  Pojawiła  się  konieczność wykonania  prac  dodatkowych na  tej

inwestycji, a mianowicie prace dodatkowe na budynku socjalnym za kwote około 39.000 zł

neVo oraz konieczność wykonania rurociągu ścieków surowych dopływających, którego nie

obejmował  projekt  techniczny.  Aby przyspieszyć  prace  inwestycyjne,  dokonaliśmy  zmiany

miejsca posadowienia wiaty na osuszone osady. Wymaga to co prawda zmiany pozwolenia

na budowę, ale na wysokość wynagrodzenia nie ma żadnego wpływu. Likwiduje tylko kolizje

w szybkiej realizacji zadania, gdyż pozwoli na szybsza likwidację starej oczyszczalni.

2) Rozpoczęła się realizacja przebudowy i rozbudowy budynku gospodarczego na mini centrum

rehabilitacji.  Rozpoczęła  się  od  zawiadomienia  Wojewody  Wielkopolskiego  o  zagrożeniu
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zdrowia  dzieci  w  Szkole  Podstawowej  w  Lubaszu  uczącej  się  w  budynku  Nr  4  oraz  w

przedszkolu  przy  zdejmowaniu  z  dachu  płyt  eternitowych.  Okazało  się,  że  Wykonawca

inwestycji  tj.  firma STEF BUD z Wielenia powiadomił  Dyrektorów Szkoły  i  Przedszkola,  że

w tym dniu takie prace będą wykonywane. Dzieci ze szkoły podstawowej były w tym dniu na

wycieczce i nie były obecne w Szkole, natomiast dzieci przedszkolne nie opuszczały budynku.

Wykonawca  poddany  został  kontroli  Powiatowej  Stacji  Sanitarno-  Epidemiologicznej

w  Czarnkowie,  Państwowej  Inspekcji  Pracy  oraz  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru

Budowlanego, który stwierdził jedynie niedopełnienie przez Wykonawcę powiadomienia na

7 dni przed planowanym terminem zdejmowania eternitu  z dachu tych instytucji  i  ukarał

Wykonawcę mandatem karnym w wysokości 100,00 zł. 

3) Budowa  wind  przy  budynkach  byłego  gimnazjum  oraz  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu

pozostaje nadal nierozstrzygnięta, gdyż do przetargu nie wpłynęła żadna oferta. Zadanie to

jest  obecnie  przedmiotem  negocjacji  z  Wykonawcą,  który  wyraził  wolę  budowy  wind.

Jednocześnie ze względu na trudność w wyborze wykonawcy zwróciliśmy się z prośbą do

Urzędu Marszałkowskiego – zarządcy Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego

o przedłużenie realizacji umowy do 15 sierpnia br.

4) Także do przetargu na wybór banku udzielającego kredyt na budowę oczyszczalni ścieków nie

wpłynęła w wyznaczonym terminie żadna oferta.  Tutaj także przystąpiliśmy do negocjacji

z bankami.

5) Na ukończeniu znajduje się dokumentacja techniczna   dróg na Osiedlu Gorajskim oraz ul.

Polnej  na  Osiedlu  Górczyn  w  Lubaszu.  Przekazany  wstępny  kosztorys  budowy  drogi  na

Osiedlu  Gorajskim,  a przypomnę,  że  istnieje  tam konieczność  budowy odwodnienia,  jest

wyższy aniżeli zabezpieczone w budżecie środki, będziemy uzupełniać ten limit już w trakcie

dzisiejszej sesji.

6) W ostatnim czasie odbyło się posiedzenie Zarządu Powiatu Czarnkowsko- Trzcianeckiego, na

którym Pan Starosta przedstawił propozycje dokończenia budowy drogi Sokołowo- Kamionka.

Pojawiły  się  możliwości  ze  strony  powiatu  przeznaczenia  środków  na  realizację  zadania.

Wymaga to jednak wyasygnowania z naszego budżetu kwoty około 405.000,-zł , by zadanie
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mogło zostać dokończone, a nasze wzajemne rozliczenia dokonane. W ten sposób każda ze

stron przeznaczyła by około 50% środków na zadanie i było by one dokończone, Stosowne

rozwiązania będą przedmiotem także dzisiejszych obrad.

7) Nasz biblioteka w roku bieżącym obchodzi 70 – cio lecie powstania. Pojawiła się możliwość

nadania  z  tej  okazji  bibliotece  imienia,  ale  wymaga  to  wcześniejszego  nadania  statutu

Gminnemu  Ośrodkowi  Kultury  w  skład  którego  biblioteka  wchodzi.  Projekt  został

przygotowany i skierowany pod dzisiejsze obrady.

8) Wszedł  w  życie  nowy  Kodeks Wyborczy.  Wymaga  on  podjęcia  przez  Radę Gminy dwóch

uchwał a mianowicie uchwały o podziale gminy na okręgi wyborcze oraz uchwały o podziale

na obwody głosowania. Mimo, iż  w naszej geografii wyborczej  nie przewidujemy żadnych

zmian,  gdyż  normy  przedstawicielstwa  są  należycie  zachowane,  Rada  Gminy  takie

rozstrzygnięcia  muszą zapaść na dzisiejszej  sesji  Rady Gminy.  Dodam, że  projekty  uchwał

zostały  skonsultowane  z  Komisarzem  Wyborczym,  tak  jak  przewiduje  procedura  w  tym

zakresie.

9) W minionym okresie sporo pracy  miał nasz Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, a  to  za

sprawą  dwóch  zdarzeń  losowych  we  wsi  Kamionka  .10  lutego  w  pomieszczeniu

gospodarczym  usytuowanym  blisko  domów  mieszkalnych  wybuchł  pożar.  Na  miejsce

zdarzenia przybyło kilka jednostek straży pożarnej. Rodzina przeżyła ogromną traumę, ogień

strawił  dorobek  życia.  Rodzina  objęta  została  pomocą  tutejszego  Ośrodka  Pomocy

Społecznej.  Drugie  zdarzenie  to  wybuch  pieca  centralnego  ogrzewania,  który  zniszczył

wnętrze  domu.  I  tutaj  także  rodzina  otrzymała  natychmiastowa  pomoc,  szczególnie  w

zakupie pieca podczas mrozów.

10) W styczniu tego roku wystartowaliśmy w nowym konkursie „Szatnia na medal” ogłoszonym

przez Marszałka Województwa Wielkopolskiego. Pozyskaliśmy ponad 35 tys.  zł  na remont

dwóch  szatni  sportowych  w  Szkole  Podstawowej  w  Lubaszu.  -  Szatnie  w  lubaskiej

podstawówce od dawna wymagały już gruntownego remontu. W ramach realizacji zadania

przeprowadzony  zostanie  gruntowny  remont  szatni  chłopięcej  i  dziewczęcej.  Wykonane

zostaną  prace  rozbiórkowe  polegające  na  wykuciu  normatywnych  otworów  drzwiowych,
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likwidacji zbędnych korytarzyków wewnętrznych, demontażu podłóg z lastryko i betonowych.

W obu pomieszczeniach wygospodarowane zostaną toalety  oraz prysznice, ułożone płytki

ceramiczne, wyposażone w nowe umywalki i toalety porcelanowe. Zamontowany zostanie

bojler zasilający obie szatnie w ciepłą wodę. Podłogi na całej powierzchni zostaną wyłożone

płytkami ceramicznymi. Wymienione zostaną drzwi do normatywnych i zgodnych z głównymi

ciągami komunikacyjnymi. Zainstalowana zostanie wentylacja ze wszystkich pomieszczeniach

oraz nowa instalacja elektryczna umożliwiająca włączenie i wyłączenie światła bezpośrednio

w  pomieszczeniach.  Oświetlenie  zostanie  wymienione  na  LED,  energooszczędne.

Wymienione zostaną wieszaki i ławeczki na bezpieczne w użytkowaniu. Wyłoniony został już

Wykonawca tego zadania. 

11) Począwszy  od  01.03.2018 r.  targowisko  ma  swoje  miejsce  na  placu  za  Marketem  Mila.

Dotychczas targowisko zlokalizowane było na placu przed remizą strażacką. Plac za marketem

jest znacznie większy niż teren przy remizie strażackiej, jest więc w stanie pomieścić większą

ilość  stoisk.  Nowością,  jaka  została  wprowadzona  jest  możliwość  zarezerwowania

konkretnego miejsca na placu przez sprzedających. Rezerwacja obowiązywać będzie do godz.

8.00  w  dni  targowe,  koszt  rezerwacji  na  rok  to  25,00  zł  za  powierzchnię  stanowiska  o

wymiarach 2,50 mb x 5,00 mb. Nie ulegną zmianie dni targowe – handel odbywać się będzie

jak do tej pory w poniedziałki i w czwartki. W pozostałe dni plac będzie wykorzystywany jako

parking.  Mamy  nadzieję,  że  przeniesienie  targowiska  będzie  z  korzyścią  zarówno  dla

sprzedających,  jak  i  kupujących.  Większy  plac  umożliwi  handel  większej  liczbie  osób.

Sprzedający uzyskają także o wiele większą powierzchnię handlową niż do tej pory, co może

zwiększyć zainteresowanie jeszcze większej liczby sprzedających. Kupujący z kolei będą mogli

zaopatrzyć się w większy asortyment towarów.

12) W dniu 19 marca w świetlicy wiejskiej w Lubaszu odbyło się spotkanie pszczelarzy z Koła

Pszczelarzy w Lubaszu oraz  chętnych mieszkańców. Spotkanie dotyczyło  ochrony pszczół,

w szczególności:

- warrozy – choroby pszczół

- pożytków z pszczelarstwa
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- wprowadzenie zadrzewień miododajnych.

W spotkaniu uczestniczyli dr hab. inż. Monika Fliszkiewicz- kierownik Zakładu Hodowli Owadów

Użytkowych oraz Pan mgr inż.  Piotr  Głowacki referent techniczny Zakładu Hodowli  Owadów

Użytkowych  Wydziału  Medycyny  Weterynaryjnej  i  Nauk  o  Zwierzętach  Uniwersytetu

Przyrodniczego w Poznaniu. 

13) Miniony okres to także wiele wydarzeń rekreacyjno- kulturalnych . Wśród nich wymienić

wypada :

-  Turnieju  Mini  Siatkówka  dla  Dzieci  i  Młodzieży  Publicznej  Szkoły  Podstawowej w Lubaszu  oraz

 Otwarty Turniej Piłki Siatkowej Mężczyzn ,,Siatkówka w lakierkach". W rozgrywkach wzięło udział 21

zespołów dziecięcych i młodzieżowych oraz 7 zespołów męskich. Organizatorem była PSP Lubasz.

Zwycięskie  drużyn otrzymały puchary  i  dyplomy,  a każdy uczestnik  dla uzupełnienia kalorii  mógł

skosztować słodkości  oraz ugasić pragnienie wodą czy kawą. Dziękujemy wszystkim zawodnikom,

kibicom, sędziom, pracownikom obsługi,

- Gminny Turniej Wiedzy Pożarniczej , który odbył się 06 lutego 2018 r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu.

Został  on  zorganizowany  w  ramach  Ogólnopolskiego  Turnieju  Wiedzy  Pożarniczej  „Młodzież

Zapobiega Pożarom”. Uczestnicy poziomu gminnego zostali wyłonieni w eliminacjach, które odbyły

się  w  szkołach.  Spośród  około  40  uczniów  wyłoniono  6  najlepszych.  W  turnieju  wyłoniono

następujących laureatów:

• I miejsce Natalia Zjawińska  – SP Lubasz

• II miejsce  Mikołaj Mądrawski – SP Lubasz

• III miejsce Agnieszka Łucjan  – SP Miłkowo.

Pozostałym uczestnikom wręczono dyplomy za udział w konkursie.

-  Druga edycja zabawy związanej ze śpiewaniem piosenek w wersji  karaoke ,  która miała

miejsce w środę 7 lutego w Lubaszu. Pomimo sporej liczby deklaracji uczestnictwa, odwagi

ostatecznie  starczyło  czterem  grupom,  aby pojawić  się  i  potwierdzić,  że  „śpiewać  każdy

może”.  Ponad  dwugodzinne  spotkanie  upłynęło  w  fantastycznym  nastroju,  a  emocje

dodatkowo zwiększał miłosny repertuar.
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 -  Lubasz  Free  Style  Night  .  Reprezentanci  14  krajów w liczbie  160 uczestniczyli  w piątej  edycji

freestylowych zawodów w Lubaszu. Po kilkudniowych zmaganiach, na wypełnionej po brzegi hali, w

trakcie Gali Finałowej, zwyciężył Polak Daniel Mikołajek, przed Anglikiem Griffinem Berridgem oraz

Finem Alexandrem Wessbergiem. Na czwartym miejscu uplasował się zawodnik z Iranu Ahmadreza.

Tegoroczne  zawody  to  już  piąta  edycja  imprezy,  w  którą  zaangażowanych  jest  wiele  osób  od

początku, a także nowych uczestników i organizatorów po raz pierwszy. Freestyle Football rozwija się

w naszym kraju i  na świecie za sprawą Lubasza, o czym świadczy chociażby fakt ze w ciągu doby

relacje z imprezy na popularnym kanale internetowym obejrzało ponad 30.000 osób. Szóste zawody

za rok.

- Zimowa Spartakiada dedykowana naszym  mieszkańcom.  Zdarzały się edycje z udziałem wszystkich

wsi  sołeckich,  tegoroczna rywalizacja,  ku  zaskoczeniu  nie tylko organizatorów dotyczyła  zaledwie

sześciu miejscowości. Duże słowa uznania należą się kierownikom ekip, uczestnikom, że w szalonych

czasach komputeryzacji i uzależnienia od telefonów, udało im się pięknie nawiązać do wyjątkowej

nie  tylko  na  szczeblu  powiatu  tradycji.  W  ostatecznym  zestawieniu,  jak  najczęściej  w  latach

ubiegłych,  zwyciężyło  Dębe  przed  Lubaszem i  Kruczem,  a  tuż  za  podium  znalazły  się  Stajkowo,

Miłkowo i Sokołowo.

-  W  dniu  24  lutego   rozegrany  został  finałowy  turniej  w  halowej  piłce  nożnej  o  Mistrzostwo

Okręgowego  Związku  Piłki  Nożnej  w  Pile  w  kategorii  ORLIK  na  hali  widowiskowo-sportowej  w

Wieleniu. W latach poprzednich nasi chłopcy stawali juz na najniższym stopniu podium, tym razem

kilkuletnia praca, utworzenie oddziałów usportowionych od września spowodowało, że Lubasz na

poziomie rejonu pilskiego - pięć powiatów, osiągnął coś niesamowitego zdobywając tytuł MISTRZA

OZPN Piła oraz Julian Głowacki został wybrany przez organizatorów bramkarzem turnieju. Wielkie

podziękowania należą się rodzicom chłopców dzięki, którym mogliśmy zagrać w tak wielu turniejach

towarzyskich przygotowujących do tego finałowego i  niewątpliwie jednego z większych sukcesów

naszej drużyny w rozgrywkach młodzieżowych. Teraz czekają nas zmagania już na Orlikach i boiskach

trawiastych gdzie  również  sporo mamy do zrobienia!  Jesteśmy w wojewódzkim finale  o  Puchar

Tymbarku oraz rozgrywkach Ligi Mistrzów OZPN Piła.
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- W dniu 04 marca odbył się II Międzypowiatowy Turniej Karate Shotokan Młodzików w Lubaszu.

W rywalizacji wzieło udział blisko 100 zawodników z gminy Krzyż Wlkp., Drawsko, Wieleń, Drezdenko

oraz  gospodarze  z  gminy  Lubasz  która  to  wystawiła  największą  ilość  zawodników.  Dla  części

zawodników były to pierwsze zawody w swojej karierze, ponieważ rozpoczęli przygodę z karate w

miesiącu wrześniu i październiku 2017r. Dlatego niezmiernie cieszyły ich pierwsze puchary zdobyte

na  zawodach..  Należy  podkreślić  ze  turniej  został  przeprowadzony  na  wysokim  poziomie

organizacyjnym. W trakcie  finałów można było obejrzeć pokazy kata i  walk kumite . Najlepszymi

zawodnikami turnieju, którzy wywalczyli pierwsze miejsca w konkurencji kata lub konkurencji kumite

okazali  się: Amelia Gacek, Hubert Graś, Larysa Ciesiółka, Martyna Majchrzak, Jakub Graś, Marcel

Bielejewski, Nelli Spychalska, Kalina Piątek, Marcel Malach, Nikodem Mądrawski, Wiktoria Godawa,

Nikola Rybarczyk, Gracjan Biniak, Kacper Oleksak, Armin Cieślak. Organizator kieruje podziękowania

wszystkim za okazaną pomoc przy organizacji turnieju .

- 11 marca 2018r. odbyły się w Koźminie Wielkopolskim Drużynowe Mistrzostwa LZS Województwa

Wielkopolskiego w Tenisie Stołowym. Pierwszy raz w historii występów naszej reprezentacji udało się

wywalczyć miejsce na podium. Dotychczas reprezentacja naszego powiatu najwyżej sklasyfikowana

była na VI miejscu i nie ma się co dziwić, gdyż konkurencja jest bardzo silna. Podczas niedzielnych

rozgrywek swoje drużyny wystawiło,  aż 18 powiatów.  4 miejsce zajął w zawodach Maciej Buśko

w kategorii  juniorów., a 7 Bartłomiej Turek w kategorii  seniorów. Drużyna powiatu czarnkowsko-

trzcianeckiego zajęła 3 miejsce.

- W sobotę 3 marca grupa Nordic Walking Lubasz zorganizowała z okazji Dnia Kobiet rajd dookoła

lubaskiego jeziora. Na trasie towarzyszyły uczestniczkom na przemian marcowe słońce oraz zimowy,

mroźny wiatr. Po marszu w pracowni ,,Sztuka z natury" czekała gorąca kawa, dla osób na diecie - fit

deser, a dla łasuchów ciasto ,,malinowa chmurka z bezą". Wszystkim paniom złożyliśmy życzenia oraz

obdarowaliśmy kwiatkiem. Z  kolei w niedzielę, 4  marca, kilkuosobowa grupa startowała w Biegu

Tropem  Wilczym  w  Pile,  maszerując  oczywiście  z  kijkami.  Bieg  ten  odbywał  się  w  ponad  300

miejscowościach w kraju i na świecie w ramach obchodów Dni Pamięci Żołnierzy Wyklętych.

-  Tradycyjnie  już  w  okolicach  kalendarzowego  Dnia  Kobiet,  Gminny  Ośrodek Kultury  w  Lubaszu

zaproponował  mieszkańcom gminy oraz powiatu udział w widowiskowym przedsięwzięciu. Dzięki
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aktorom  Teatru  „Iwia”  z  Gliwic  ponad  400-sta  osób  wybrało  się  w  podróż  „Od  Czardasza  do

Kankana”. Operetkę poprzedziły życzenia dla pań oraz tulipany. Zapełniona po brzegi widownia, duże

zainteresowanie  imprezami  i  aktywny  udział  mieszkańców,  potwierdzają,  że  istnieje  wielkie

zapotrzebowanie na taką działalność.

- 12 marca odbyło się spotkanie w sali sesyjnej Urzędu Gminy Lubasz z okazji Ogólnopolskiego Dnia

Sołtysa.  Podziękowałem wszystkim Sołtysom za przybycie  oraz złożyłem im z tej  okazji  najlepsze

życzenia. Podziękowałem przede wszystkim za trud i wysiłek włożony w rozwój naszej gminy oraz

życzyłem wytrwałości, przyjaznych relacji z mieszkańcami, licznych inicjatyw oraz aby sprawowana

funkcja  przynosiła  zadowolenie,  a  zdrowie  i  doskonała  kondycja  nieodłącznie  towarzyszyły  w

codziennym życiu."

(W trakcie przedstawiania informacji na sale dotarł 14 radny Jacek Michalak) 

Ad. 2  . Sprawozdanie Gminnego Zakładu Komunalnego   

Temat  omówił Pan Krzysztof Tomczyk. Powiedział, że Gminny Zakład Komunalny opracował temat,

który jest analizą działań i dokonań realizowanych w 2017 roku (w okresie dość trudnym) Główny

zakres działalności to:

-  pobór,  uzdatnianie  i  rozprowadzania  wody  pitnej  dla  ludności  i  przemysłu  oraz  eksploatacja  i

konserwacja urządzeń wodociągowych,

- odbiór i oczyszczanie ścieków oraz obsługa i eksploatacja sieci kanalizacji sanitarnej,

- odbiór nieczystości płynnych wozami asenizacyjnymi.

Dodatkowo Gminny Zakład Komunalny prowadzi działalność w zakresie:

- usług gospodarowania odpadami,

- zimowego utrzymania dróg i zwalczania gołoledzi,

- usług transportowych, utrzymania porządku i terenów zieleni,

- wynajmu będącego na wyposażeniu jednostki sprzętu.

Dla  potrzeb  przygotowania  materiału  spółka  przeprowadziła  analizę  finansową  na  podstawie

wpływów, kosztów i wydatków. Nie jest to jeszcze bilans. Na podstawie tej analizy Spółka osiągnęła

straty na poziomie  275.021,40 zł. Obecnie jest już na ukończeniu bilans zysków i strat i wszystko na

to wskazuje, że te straty będą trochę niższe i to pozwoli na to, by w tym roku realizować zadania
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inwestycyjne na wyższym poziomie. W 2017 roku zrealizowano 14 zadań, w tym jedno dotyczyło

rozbudowy sieci wodociągowej.  

Obecnie przygotowano już dokumentację na rozbudowę sieci i przyłączy zarówno wodociągowych

jak  i  kanalizacyjnych  w  br.  Spółka  postara  się  realizować  te  zadania  zgodnie  z  oczekiwaniami

mieszkańców  i   Rady  Gminy.  Te  zadania  winny  się  już  rozpocząć  w  kwietniu.  Kwota  odpisów

amortyzacyjnych na poziomie 280 tys. zł powinna stanowić wymiar inwestycyjny w poszczególnych

latach.  Prezes stwierdził, że nie będzie czytał opracowania – jeżeli radni maja uwagi to poprosił o

pytania. 

Uwag, ani pytań do Prezesa nie zgłoszono. 

Ad.   3  .   Podjęcie uchwał w sprawie:  

Ad. 3.1. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu

Projekt uchwały omówiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, która przypomniała, że

temat był szeroko omawiany na styczniowej sesji. W trakcie sprawdzania tej uchwały służby nadzoru

Wojewody Wielkopolskiego zakwesUonowały publikację statutu. Uchwała została uchylona i dlatego

przedstawiona jest  ponownie.  W tym nowym projekcie nie  ma już zapisu  o  publikacji  statutu w

Dzienniku Urzędowym, a tylko jest zapis, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Następnie

Kierownik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/356/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.2. uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu  

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor Gminnego Ośrodka kultury Szymon Szwed. Dyrektor zaznaczył,

że  temat  był  szeroko  omawiany  na  posiedzeniu  Komisji  –  każdy  będzie  mógł  się  ze  statutem

zapoznać na stronie internetowej, po czym projekt uchwały odczytał.  

Uwag nie zgłoszono
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Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/357/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.3. ustalania trybu udzielania i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości  

pobrania  i  wykorzystania  dotacji  nieudzielanych  z  budżetu  gminy  dla  publicznych  i

niepublicznych:szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych

form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i  osoby prawne niebędące

jednostki samorządu terytorialnego

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski. Zwrócił uwagę, że niedawno była już

podejmowana  taka  uchwała.  Jednak  z  uwagi  na  zmianę  przepisów  oraz  ich  wykładnię  należało

dostosować uchwałę do tych wymogów -  ustawa wskazuje konkretnie co podlega kontroli, dlatego

konieczne było usuniecie tych zapisów z uchwały

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/358/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.4. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych  

wychowaniem  przedszkolnym  do  końca  roku  szkolnego,  w  którym  kończą  sześć  lat,  w

przedszkolach ;prowadzonych przez Gminę Lubasz

Projekt  uchwały  przedstawił  Dyrektor  GZOSiP  Ryszard  Bilski.  Ustawa  z   października  2017  r.  o

finansowaniu zadań oświatowych wprowadza zmiany w zakresie określana opłat  za korzystanie z

wychowania przedszkolnego. Cytowana ustawa doprecyzowuje wiek dzieci dla których gmina jest

zobowiązana zapewnić bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę w wymiarze 5 godzin dziennie,

przeznaczonym na realizację podstawy programowej. Uchwały podjęte przed 01 stycznia 2018 roku

na  podstawie  zapisów  ustawy  o  systemie  oświaty  zachowują  moc  w  dotychczasowym  stanie
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prawnym do czasu podjęcia uchwał w powyższym zakresie na podstawie art. 52 ust. 1 wspomnianej

ustawy  o finansowaniu zadań oświatowych. Dyrektor priojekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/359/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.5.  ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych  

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego, w którym kończą sześć lat, biorących udział

w  projekcie  realizowanym  przez  Gminne  Lubasz  /Przedszkole  BAJKA  w  Lubaszu  w  ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014-2020 pn. „Zapraszamy do Bajki

– tworzenie nowych miejsc i szerokiej oferty rozwojowej w Przedszkolu BAJKA w Lubaszu”

Projekt uchwały przedstawił Dyrektor GZOSiP Ryszard Bilski.  W związku z realizacją projektu przez

Gminę Lubasz/Przedszkole „Bajka” w Lubaszu w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu

Operacyjnego na lata 2014-2020 pn.”Zapraszamy do Bajki – tworzenie nowych miejsc  i  szerokiej

oferty rozwojowej w Przedszkolu Bajka w Lubaszu” wystąpiła konieczność wprowadzenia nowych

regulacji. Dzieci biorące udział w projekcie musza płacić stałą – ryczałtową miesięczną opłatę przez

cały okres udziału w projekcie, co wynika z zawartej umowy o dofinansowanie projektu. Pan Ryszard

projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/360/18 stanowi załącznik do protokołu. 

PRZERWA 14:45 – 15:00

Po  wznowieniu  obrad  Przewodnicząca  Rady  Gminy  powitała  Starostę  Powiatu  Czarnkowsko  –

Trzcianeckiego – Tadeusza Teterusa, który przybył na sesję.

Ad.   3.6. udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu (azbest|)  
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Projekt uchwały omówił Andrzej Żaczek. Starostwo Powiatowe w Czarnkowie wzorem lat ubiegłych

zgodnie z Programem Oczyszczania Kraju z Azbestu oraz Programem Usuwania Azbestu i Wyrobów

Zawierających Azbest na terenie Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego przystąpiło w roku bieżącym

wraz z gminami  wchodzącymi  w  skład  powiatu  do  realizacji  usuwania  azbestu  z  budynków

mieszkalnych,  inwentarskich  i gospodarczych.  Partycypacja  Gminy  Lubasz  w  2018  r.  wynosi

20.000,00 zł. Następnie Pan Andrzej projekt uchwały odczytał.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 13 obecnych radnych, wyszedł Paweł Strawa) 

Uchwała Nr XXXVII/361/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.7.  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Czarnkowsko - Trzcianeckiemu (przebudowa drogi  

Sokołowo – Kamionka )

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy  Renata  Fąferek.  Zgodnie  z  ustaleniami  w  2018  roku

kontynuowana  będzie  inwestycja  na  drodze  powiatowej  pn.  „Przebudowa  drogi  powiatowej  Nr

1346P   Kamionka – Sokołowo”. Ponieważ niemożliwe jest dofinansowanie tego projektu ze źródeł

zewnętrznych w tym środków unijnych, będzie on realizowany przez inwestora ze środków własnych.

Gmina Lubasz wspiera działania powiatu, ponieważ stan techniczny drogi jest zły, a mieszkańcy od

wielu lat wnioskują o jej budowę. Realizacja inwestycji podzielona została na III etapy. Dwa etapy już

zostały  zrealizowane,  pomoc  na  trzeci  jest  przedmiotem  niniejszej  uchwały.  Następnie  projekt

uchwały odczytała. 

Andrzej  Macyszyn zwrócił  uwagę,  że droga  Kamionka  –  Sokołowo to temat rzeka. Wniosek o jej

budowę zgłosił 14 lat temu kiedy był radnym powiatowym. Był już taki moment, że nie wierzył, że

w  tej  kadencji  uda  się  to  zadanie  zrealizować.  Następnie  w  imieniu  sołtysów  wsi  Kamionka

i  Sokołowo oraz wszystkich  mieszkańców tych wiosek serdecznie  podziękował  Staroście, Wójtowi

Gminy i radnym za to, że kontynuują ten temat. Jest szansa, że do końca kadencji ta drpga zostanie

skończona. Podziękował za to, że włodarze tych samorządów znaleźli  środki na realizację zadania.

16



Zwracając sie do radnych poprosił, by przychylnym okiem spojrzeli na tą uchwałę, aby temat drogi

Kamionka – Sokołowo został zakończony. 

Starosta Tadeusz Teterus  – zauważył, że nikt nie miał wątpliwości, że jeżeli usiądzie się razem to

będzie szansa, aby to zadanie skończyć.   Te potrzeby mieszkańców były bardzo ważne i mimo, że to

tak długo trwało to zamyka się w jednej kadencji. Jest to duże osiągnięcie samorządów i zdaję sobie

sprawę, jaki to duży wysiłek dla Gminy Lubasz i  Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego. Tutaj nie

tylko było  zrozumienie  potrzeb, ale też  zastanowienia się  w jaki sposób te potrzeby zrealizować

i problem rozwiązać to właśnie ta misja samorządów. Następnie podziękował Panu Andrzejowi za

determinację  i  za to, że z taka konsekwencją podchodził  do tego zadania mobilizując wszystkich

dokoła na każdym miejscu. Za podjecie tego tematu podziękował mieszkańcom, radzie i Wójtowi. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/362/18 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad.    3.8.podziału  Gminy  Lubasz  na  okręgi  wyborcze,  ustalenia  ich  granic  i  numerów  oraz  liczby  

radnych wybieranych w okręgu wyborczym

Temat  omówiła  Kierownik  USC  Magdalena  Słodowa.  Zgodnie  z  przepisami,  w  celu  zwiększenia

udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,  funkcjonowania  i  kontrolowania  niektórych  organów

publicznych  rada  gminy  jest  zobowiązana  do  dokonania  podziału  gminy  na  okręgi  wyborcze

w wyborach do rady gminy w terminie do dnia 01.04.2018 roku. 

Celem projektu uchwały jest utworzenie okręgów wyborczych dla przeprowadzenia wyborów do

Rady Gminy Lubasz. Znowelizowana ustawa z dnia 05 stycznia 2011r. Kodeks wyborczy  utrzymała

zasadę,że w każdym okręgu wyborczym tworzonym dla wyboru rady w gminie liczącej do 20 000

mieszkańców wybiera się 1 radnego Zgodnie z art.17 ust.1 pkt 1 ustawy z dnia 08 marca 1990

roku o samorządzie gminnym  w skład rady wchodzą radni w liczbie piętnastu w gminach do

20  000  mieszkańców.  Proponowany  podział  na  okręgi  wyborcze  spełnia  wymogi  Kodeksu

wyborczego, nie narusza generalnej reguły,że o ilości mandatów decyduje liczba mieszkańców
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przypadających na 1 mandat. (jednolita norma przedstawicielstwa, stanowiącą naczelną zasadę

równości wyborów)  Normę przedstawicielstwa oblicza się przez podzielenie liczby mieszkańców

gminy  ujętych  w  stałym  rejestrze  wyborców,  na  koniec  kwartału  poprzedzającego  kwartał,

w którym dokonuje się podziału gminy na okręgi wyborcze przez liczbę radnych wybieranych do

rady  gminy.  Według stanu  na  dzień 31 grudnia  2017  roku liczba  mieszkańców gminy  Lubasz

wynosiła 7545 osób, a zatem jednolita norma przedstawicielstwa dla gminy Lubasz wynosi 503 

(7545 osób: 15 mandatów = 503,00 osoby).Następnie liczbę mieszkańców w okręgu wyborczym

dzieli się przez jednolitą normę przedstawicielstwa w gminie z zastosowaniem zasady, że ułamki

liczby mandatów wybieranych w okręgu wyborczym równe lub większe  od ½,  jakie  wynikają

z zastosowania normy przedstawicielstwa, zaokrągla się w górę do liczby całkowitej. Zasady tej

należy  bezwzględnie  przestrzegać.  W  przedstawionym  podziale  gminy  na  okręgi  wyborcze

uwzględniono zasadę,że okręgiem wyborczym jest jednostka pomocnicza gminy (sołectwo).We

wstępnym etapie dokonywania podziału gminy na okręgi wyborcze,niezbędne było ustalenie czy

poszczególne  jednostki pomocnicze gminy spełniają kryteria umożliwiające utworzenie  w nich

okręgu  wyborczego,zgodnie  z  powyższymi  wymogami.  Układ  przestrzenny  i  demograficzny

gminy,w zakresie liczby mieszkańców poszczególnych miejscowości i  ulic w powiązaniu z liczbą

mieszkańców  poszczególnych  jednostek  pomocniczych  do  zachowania  jednolitej  normy

przedstawicielstwa  spowodował  konieczność  połączenia  niektórych  sołectw  w  jeden  okręg

wyborczy i podział sołectwa Lubasz na sześć okręgów wyborczych.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/363/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.    3.9. podziału Gminy Lubasz na stałe obwody głosowania, ustalenia ich  numerów oraz siedzib  

obwodowych komisji wyborczych
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Projekt uchwały omówiła Kierownik USC Magdalena Słodowa.  Intencją projektodawcy uchwały jest

zorganizowanie  najefektywniejszego  podziału  gminy  na  stałe  obwody  głosowania,  przy

uwzględnieniu następujących kryteriów:  

1) obciążenia zadaniami funkcjonujących obowodowych komisji wyborczych,

2) liczby osób uprawnionych do głosowania w każdym z obwodów,

3) warunków lokalowych siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

a przede wszystkim szczególnych warunków miejscowych,zapewniających wyborcom łatwy

dostęp  do  poszczególnych  lokali,które  są  wyznacznikiem  prawidłowego  przebiegu

głosowania. Uchwała Rady Gminy Lubasz w sprawie podziału gminy Lubasz na stałe obwody

głosowania, ustalenia ich  numerów i granic  oraz siedzib obwodowych komisji  wyborczych

podlega przekazaniu, po jednym egzemplarzu Wojewodzie Wielkopolskiemu i Komisarzowi 

Wyborczemu w Pile.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/364/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.10. wprowadzenia opłaty targowej  

Pani Arleta Przybył  projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/365/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.11. zmiany uchwały XXXII/311/17  z dnia 26 października 2017r.  w sprawie opłaty miejscowe  j 

Pani Arleta Przybył  projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono
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Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/366/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.12. zmian w uchwale budżetowej na  2018r.  

Zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła Skarbnik Gminy Renata Fąferek. Zmiany dotyczą: 

I W zakresie dochodów:  

1)   zmniejszenie  dochodów  z  tytułu   -  subwencji  oświatowej  –  pismo  Ministra  Finansów  nr

ST3.4750.1.2018 z dnia 13 lutego 2018 r.- 54.494,00 zł,

2)    zwiększenia dochodów z tytułu:

• dotacji  celowej  na  realizację  programu  wieloletniego  „Pomoc  państwa  w  zakresie

dożywiania” decyzja Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.65.2018.4 z dnia 1 marca 2018

r. ( dz. 852 rozdz.85230 par.2030) - 32.298 zł,

• umowy nr 00686-6935-UM1511130/17 z dnia 13 marca 2018 r. Pomiędzy Województwem

Wielkopolskim reprezentowanym przez Zarząd Województwa  Wielkopolskiego w Poznaniu o

przyznaniu pomocy ze środków unijnych PROW na realizację zadania pn.”Budowa miasteczka

ruchu drogowego oraz  placów zabaw w Gminie Lubasz” (dz.926 rozdz.92601 par.6258)   -

262.810 zł, 

• odszkodowania Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych Toruń za szkodę zniszczenia mienia w

wyniku wybuchu spowodowanego rozszczelnieniem instalacji gazowej w budynku świetlicy

Sławno ( dz.921 rozdz.92109 par 0960) – 2.713 zł z przeznaczeniem na wydatki świetlicy,

• wpływu nienależnie pobranego zasiłku stałego - 604 zł (zwrot do Wojewody Wlkp.) – dz.852

rozdz.85216 par.2910,

• wpływy  ze  zwrotów  nienależnie  pobranych  świadczeń  500+  oraz  świadczeń  rodzinnych

(dz.855 rozdz. 85501 i 85502 )  -  4.000 zł, 
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• odszkodowania- szkody z Powszechnego Zakładu Ubezpieczeń za szkodę zalaniową w Szkole

Podstawowej w Kruczu –  4.301,15 zł z przeznaczeniem na wydatki związane z usunięciem

zniszczeń,

• umowa z Nadleśnictwem Krucz w sprawie darowizny dla rodziny z Kamionki poszkodowanej

 w pożarze w dniu 10.02.2018 r. -  1.000 zł  (środki skierowane na pomoc rodzinie – GOPS

Lubasz).

W zakresie wydatków:

1) zmniejszenie limitów z następujących pozycji:

• budowy boiska na Górczynie  - 220.000 zł,

• budowy sieci wodociągowej w m.Krucz i Kruteczek – 200.000 zł

2) zwiększenie limitów wydatków na następujące pozycje:

• zakup energii elektrycznej do przepompowni na ul. Kolejowej  -  398 zł,

• usługę  wyszukania  w  archiwum  państwowym  w  Poznaniu  informacji  na  temat  historii

cmentarza ewangelicko-augsburskiego w Kruteczku – 700 zł,

• zapłatę podatku VAT dotyczącego korekty rocznej inwestycji świetlic wiejskich przyjętych w

latach 2011-2015 - 11.248 zł,

• pomoc  finansową  dla  Powiatu  Czarnkowsko-Trzcianeckiego  na  realizację  zadania

"Przebudowa drogi powiatowej Nr 1346P Kamionka - Sokołowo" – 405.000 zł,

• remont pomnika Spadochroniarzy  w Sokołowie - 1.200 zł,

• budowę nowego transformatora przy oczyszczalni i prace dodatkowe na budynku socjalnym

– 45.000 zł,

• na inwestycję pn. „Przebudowa dróg w Lubaszu „-164.770 zł 

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek organizacyjnych oraz sołectw.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 
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Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVII/367/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   3.13. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2018 – 2040  

Projekt  uchwały  omówiła  Skarbnik  Gminy  Renata  Fąferek.  Zmiany  w  Wieloletniej  Prognozie

Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów

i  wydatków do wartości zawartych w budżecie gminy, po wprowadzonych zmianach uchwałą nr 

XXXVI/354/18  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  25  stycznia  2018r.,  uchwałą  nr  XXXVII/367/18  z  dnia

22 marca 2018r.oraz zarządzeniem Wójta Gminy nr 9.2018 z dnia 19 lutego 2018 r. w sprawie zmian

 w budżecie gminy roku 2018. Dokumentami tymi zwiększono dochody ogółem o kwotę 253.232,15

zł, w tym dochody bieżące zmniejszono o kwotę 9.577,85 zł (głównie z tyt. subwencji oświatowej), a

dochody  majątkowe  zwiększono  o  kwotę  262.810  zł  (dofinansowanie  ze  środków  unijnych  na

zadanie pn.”Miasteczko ruchu drogowego”). Łączny plan dochodów budżetu gminy , po zmianach,

na dzień 22 marzec 2018r. ukształtował się na poziomie 40.006.434,40 zł, w tym dochody bieżące

33.057.377,13 zł i dochody majątkowe 6.949.057,27 zł. Plan wydatków również uległ zwiększeniu

o kwotę 253.232,15 zł, głównie z tyt. zwiększenia wydatków majątkowych m.in. pomoc finansową

dla  powiatu  na  budowę  III  etapu drogi  powiatowej Sokołowo-Kamionka.  Łączny  plan wydatków

budżetu gminy , po zmianach, na dzień 22 marzec 2018r. wynosi 46.100.920,40 zł, w tym wydatki

bieżące 30.854.889,37 zł i wydatki majątkowe 15.246.031,03 zł. Przychody i rozchody budżetu gminy

nie  uległy  zmianie  i  wynoszą  odpowiednio:  8.700.000,00 zł  i  2.605.514,00  zł.  Planowana  kwota

długu na koniec 2018 r. kształtuje się na poziomie 22.940.476,28 zł.  Wykaz przedsięwzięć do WPF

(załącznik  nr  2)  został  uaktualniony  w  zakresie  wydatków  majątkowych  o  kwoty  wprowadzone

uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2018r. tj. 

1. inwestycja „”Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Lubasz” -   zwiększono nakłady

45.000 zł,

2. „Budowa sieci wodociągowej Krucz –Kruteczek –zmniejszono nakłady  o kwotę 200.000 zł,

3.  „Przebudowa dróg w Lubaszu” – zwiększono nakłady o kwotę 164.770 zł.
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W zakresie wydatków bieżących wprowadzono zmiany o nowe zawarte umowy wykraczające poza

rok budżetowy tj:

1. Umowa na obsługę prawną w Urzędzie Gminy zawarta na lata 2018-2021- na łączną kwotę –

144.000 zł,

2. Umowa na opracowania projektów decyzji o warunkach zabudowy- zawarta na lata 2018-2020 na

łączną kwotę 30.000 zł.

Ponadto  skorygowano  zapis  umowy  serwisowej  na  kserokopiarkę  OlivieUi-di  COPY  (umowę

wypowiedziano)  oraz  urealniono  wartość  umowy  na  dzierżawę  nieruchomości  Kółka  Rolniczego

w Lubaszu – zapewnienie siedziby spółce ze 100% udziałem gminy do wartości aneksu na 2018 r.-

zwiększono wartość o kwotę 2.515 zł. Urealniono wydatki w zakresie odsetek na spłatę długu po

zawartych umowach do roku 2040 r.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 

Za- jednogłośnie                                         (głosowało 14 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XXXVI/36817 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 5.   Interpelacje i zapytania radnych.  

 Marek Wicher – powiedział, że ma tylko jedną sprawę. Bardzo się cieszy, że został wykonany parking

przy ul. Podgórnej. Mam pytanie kto był projektantem tego parkingu? Jaka była wartość projektu

i wartość wykonania? Czy wymiary są zgodne z przepisami? Zaznaczył, że przekaże zdjęcia na których

widać, że po zaparkowaniu samochodu chodnik ma poniżej 1 metra co jego zdaniem jest niezgodne

z przepisami. Zauważył, że przed samochodami parkującymi jest niepotrzebnie zrobiony chodnik.

Gdyby  tego  chodnika  nie  było,  a  jedynie  jakaś  poręcz  to  wszystko  by  pasowało.  Wg  nowych

przepisów  parking  powinien  mieć  5  metrów,  a  ma  w  granicach  3,5  m  -  kosztem  parkowania

samochodów jest chodnik. Złożył wniosek, by w ramach gwarancji ten parking przebudowano. Jeżeli

pojedzie policja, a ktoś zaparkuje to zapłaci mandat bo chodnik nie ma 1 metra.  

Ad. 6.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  
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Przewodnicząca powiedziała, że zestawienie wniosków radni otrzymali  przed komisją. 

Marian Mirek – złożył następujące wnioski:

-   w związku z wybudowaniem 3 nowych posesji poprosił o przestawienie tablicy miejscowości bliżej

Lubasza

-  ustawić  tabliczki  informacyjne  na  drodze  powiatowej przy  kasztanach od 48 do 56.Te  numery

uciekły – my mieszkańcy wiemy, gdzie ale obcy muszą szukać  i jeszcze jedna tabliczka z numerem 98

do Bożeny M., ale to już jak się jedzie do Nowiny.

Przewodnicząca stwierdziła, że te wnioski radnego powinny być jeszcze w interpelacjach i wnioskach

radnych. Zapytała czy do odpowiedzi radni mają jakieś uwagi.

Wobec braku uwag przeszła  do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.   7. Wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca  poinformowała  zebranych,  że  Urząd  Gminy  zobowiązany  jest  odpowiadać  na

wnioski pisemnie. Niemniej jednak jeżeli ktoś oczekuje przekazania dokumentów dotyczących jakieś

sprawy  zobowiązany  jest  pomimo  zgłoszenia  takiego  wniosku  na  sesji  do  pisemnego  złożenia

wniosku o udostępnienie informacji publicznej. Jest to wymóg formalny i dotyczy to np. przekazania

protokołów z  kontroli,  protokołów  ze  spotkań  czy  też  innych  dokumentów  wytworzonych  przez

Urząd  Gminy.  W  przypadku  dokumentów  wytworzonych  przez  jednostkę  organizacyjną  Gminy

Lubasz wniosek o udostępnienie informacji publicznej należy złożyć do tej jednostki. 

1. Stanisław  Herman   –  w  ośrodku  raz  w  tygodniu  przyjmuje  pediatra,  dlatego  prosi  aby

zawnioskować   o częstsze pobyty pediatry bo jest taka potrzeba.

2. Stanisław Herman   zauważył, że na tablicy informacyjnej przy przejściu dla pieszych jest pełno

ogłoszeń,  większość  starych,  dlatego  należy  to  uporządkować.  Ponadto bardzo  często  są

umieszczane ogłoszenia na słupach energetycznych. Zapytał czy ktoś prosi o zgodę na ich

umieszczanie? 

3. Adam Górzyński   –  przypomniał,  że 1,5 roku temu ukazał się w Biuletynie Informacyjnym

artykuł, w którym w znaczący sposób naruszono jego dobra osobiste. Udał się wtedy na sesje
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by  uzyskać  pewne  informacje  i  odpowiedź  od  Wójta.  Tak  jak  zapowiedział  wytoczył  z

powództwa cywilnego Wójtowi sprawę. Poinformował zebranych (Wójt powinien choć tego

raczej  nie  zrobił),  że  w dniu  09  lutego  br.  został  wydany prawomocny  wyrok,  w  wyniku

którego Wójt powinien przeprosić  i  to  uczynił  w Biuletynie Informacyjnym oraz stosowne

zadośćuczynienie i zwrot kosztów postępowania. (również to uczynił w dniu dzisiejszym, po

półtora miesiącu) Jeżeli Wójt tego nie zrobił to Pan Adam o tym informuje. Zaznaczył, ze jest

jeden problem(nie chce powiedzieć, że z lekceważącego podejścia do wyroku sądu czy też

docelowego  działania),  a  mianowicie  zgodnie  z  wyrokiem  sądu  Wójt  miał  umieścić

sprostowanie na pierwszej stronie  Biuletynu,  a zamieścił  na drugiej. Może i  by na  to  nie

zwrócił  uwagi,  ale  doszły  do  niego  informacje  iż  zmniejszono  nakład  Biuletynu

Informacyjnego  i  on  również  go  nie  otrzymał.  Zgłosił,  swoje  zastrzeżenia  i  na  ręce

Przewodniczącej  złożył  wyrok  sądu  licząc,  że  Rada  Gminy Lubasz  ustosunkuje  się  do tej

sprawy – może nawet podejmie stosowne kroki – chyba, że dla Rady to rzecz normalna. Na

zakończenie poprosił Pana Filodę o zamieszczenie sprostowania na pierwszej stronie, a jeżeli

tego nie zrobi to wystąpi o nałożenie stosownej grzywny.

4. Marcin  K    –  zaznaczył,  że  chciałby  trochę  pomóc  bo  Pan  Adam  trochę  Wójta  rozstroił.

Stwierdził, że ma kilka problemów,  pytań, które padły na zebraniu wiejskim w Lubaszu, które

zamieniło się trochę w zebranie oświatowe czego powodem była chyba jego obecność, ale

też  kilka  slajdów Wójta  które  dotyczyły  oświaty.  Rozpoczęła  się  dyskusja,  która  poszła  w

polemikę w kilku sprawach. 

-  Pierwsza sprawa dotyczy  obiadów i kucharek.  Wójt  na zebraniu pokazał slajd  z którego

wynika, że stołówka w szkole gotuje ponad 260 obiadów i wysyła je do wszystkich szkół w

gminie  co  jest  fenomenalnym  pomysłem  –  każde  dziecko  może  zje4ść  ciepły  obiad.

Zaznaczył, że  pamięta,.  Że  2,5 kucharki  gotowało wcześniej 120-140 obiadów, a teraz  po

wyjaśnieniach Pani Dyrektor (zwiększono po pół etatu kucharkom i pół etatu intendenturę) 3

kucharki gotują dwa razy tyle co 2,5 kucharki.  Zaznaczył, że pomyślał, że jest to fantastyczny

pomysł,  aby  zaprosić  Wójta  na  dobrą  kawę  z  Panią  Dyrektor,  aby  usiedli  i  pomyśleli  i

podwyższyli wynagrodzenie tym pracownikom. Spotkał się jednak z polemiką – usłyszał kto

jest odpowiedzialny za podwyżki, czyli dyrektor i Wójt nic do tego nie ma. Zaznaczył, że za

25



jego kadencji Wójt sam informował pracowników o podwyżkach na zamkniętym spotkaniu na

terenie szkoły, dlatego ma pytanie czy Wójt ma wpływ na podwyżki czy nie? 

- Drugi temat to projekty, konsultacje, zobowiązania, standardy życia społecznego, ciągłość

zobowiązań. Zaznaczył, że była rozmowa o projektach skonsultowanych z Radą Pedagogiczną,

rodzicami,  o  projektach  po  których  został  ślad   w  dokumentacji  szkoły.  Było  to  takie

zobowiązanie, które podjął wraz z Wójtem i Kuratorium Oświaty. Na jeden z nich, ważny dla

szkoły i ujęty w harmonogramie poprawy działania szkoły – wychowanie poprzez na tutoring.

coloring   była  możliwość  sfinansowania  tego  programu  ze  środków  zewnętrznych.

Ministerstwo Oświaty realizuje ten program dla 120 szkół (było kilkadziesiąt tysięcy na jego

wdrożenie). Były to środki na   przygotowanie kadry i wdrożenie programu, ale projekt zginął.

Zwrócił uwagę, że nie jest to pytanie do Pani Dyrektor (Wójt na zebraniu poprosił Panią aby o

tym mówiła bo każdy dyrektor ma prawo dobierania i wybierania programów), a do Wójta

jako  realizatora  zobowiązań  poprzednika  bo  to  dotyczy  każdego  następnego  Wójta  i

dyrektora,  że  musi  realizować  zobowiązania  poprzednika  uzgodnione  z  organem

prowadzącym i kuratorem. Może Pani Mańkowska ma protokół, że Rada Pedagogiczna nie

chce realizować tego projektu i poinformowała o tym kuratora. 

- Trzeci temat szerszy dotyczy audytu w oświacie – poprosił o analizę wydatków w oświacie.

Zapytał kiedy taka dyskusja mogłaby się odbyć?   (z roku na rok wydatki na oświatę wzrastają)

Ostatni  audyt  był  w 2012  roku  i  wtedy na  oświatę  dodatkowo(poza  subwencją)  wydano

ponad 2 ml zł co stanowiło 25% , a teraz dokładamy 34-35%  - liczby te rosły analogicznie i

tak: 2,4 ml: 2,8ml; 3,5ml; 3,9 ml – przy jednoczesnym rozwoju tej największej placówki w

Lubaszu, gdzie 1/10 wydatków przeznaczona jest na dzieci niepełnosprawne. Gdyby te środki

zdjąć to gmina musiałaby dołożyć 4,6 ml. Zauważył, że wydatki się rozjeżdżają od wielu lat.

Radni  poprzedniej  kadencji  nie podjęli  żadnej decyzji  – trochę się bali,  a  trochę nie miał

przebicia Wójt, a audyt poszedł na półkę. Zaznaczył, że Radę Gminy nic nie kosztuje by do

tego powrócić i przejrzeć ten dokument. Rada Gminy podjęła jakąś uchwałę w sprawie sieci

szkół  i można po roku czasu sprawdzić jak to działa, jak się bilansuje.  Pół miliona rocznie

gmina wydaje na dowozy co w perspektywie  10 lat wyniesie 5 ml. Zaznaczył, że jest pytanie
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czy może 2,5 lm przeznaczyć na dowozy, a resztę na inwestycje. Wójt na wsiach mówił, że nie

ma sensu nic budować bo to bardzo duże koszty. Największym beneficjentem tej reformy jest

Gminny Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli  w roku 2012, gdzie było 717 uczniów (obecnie

723- liczba porównywalna) kosztował nas 1 zł na ucznia, a obecnie 1,6 tys na ucznia.  Zwrócił

uwagę,  że będzie oczekiwał na informację kiedy taka dyskusja może się odbyć, ponieważ

może ona pozostawić  następnej Radzie Gminy i Wójtowi informację o strategicznym rozwoju

oświaty.

- Zapytał jak to się dzieje, że opłata targowa z roku na rok maleje (2012 – 35 tys; 2015 – 20

tys.; 2016 – 18 tys.; 2017 – 16 tys.) tj. w okresie ostatnich lat o połowę. 

-  Zaznaczył, że na zebraniu wiejskim pytał o dochody bo Wójt rzadko o tym mówi. Wójt

pokazuje  budżet,  mówi  o  wydatkach,  ale  nie  o  dochodach.  Zapytał  w jaki  sposób mogą

wzrosnąć dochody?

- Przypomniał, że w grudniu 2016 roku Wójt mówił do mieszkańców o tym, że planujemy

wystąpić  o  dofinansowanie  budowy oczyszczalni  ścieków w wysokości  85%. Niecałe  dwa

miesiące później Wójt informował już, że to dofinansowanie wyniesie 60%, a że trzeba to

przeliczyć jeszcze inaczej to 30%. Okazało się, że budujemy bardzo dużą inwestycję, głównie

w kredycie i stąd pojawiły się pytania na zebraniu wiejskim czy podskoczą ceny za ścieki. Wójt

uniknął odpowiedzi bo to Rada Gminy zdecyduje. Rada w tej kadencji już podnosiła stawkę –

a  Wójt  w poprzedniej  kadencji  jako  radny blokował  podwyżki  Prezesowi  W. Wtedy Wójt

stawał po stronie mieszkańców, żeby ceny nie rosły, a teraz przy ogromnym kredycie i przy

bardzo  drogiej  technologii  trzeba  będzie  zapłacić  to  w  rachunkach  (trzeba  wyjść  do

mieszkańców i to jest szansa do Wójta bo nikt nie neguje że inwestycja jest potrzebna i im

powiedzieć)  .  tego  .  Zapytał,  dlaczego  zmniejszyło  się  dofinansowanie  na  budowę

oczyszczalni ścieków i jaki będzie to miało wpływ na stawkę za utylizacje ścieków. Zapytał, kto

z  imienia  i  nazwiska  podjął  decyzję  ws.  budowy  tego  typu  oczyszczalni,  chodzi  o  typ  i

technologię oczyszczania ścieków. Zaznaczył, że istniały przynajmniej  trzy inne możliwości

realizacji  inwestycji,  która jego zdaniem jest realizowana w sposób bardzo kosztowny dla

budżetu gminy bo trzeba wziąć ogromne zadłużenie. Nikt nie kwesUonuje potrzeby, ale jak
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się budżet rozjeżdża bo do oświaty trzeba dołożyć dużo środków, potrzebujemy kredytów, a o

dochodach nie mówimy nic to nie wiemy czy leci z nami pilot. 

- Jeżeli chodzi o sprawę z Panem Adamem G. to zaznaczył, że trochę się Wójtowi dziwi bo

jeżeli ktoś coś pisze to każdemu zdarzyło się napisać o jedno zdanie za dużo. Najlepiej byłoby

aby Wójt się wycofał  z  tych słów a nie kombinował jak przeprosić,  żeby nie przeprosić –

poprzednika winien szanować.  Jeżeli  przeprosił,  ale nieskutecznie to  znaczy, że  słowa nie

dotyczyły jego, tzn. kogo dotyczyły? Czy 5 następnych musi się pogniewać  i iść do sądu, aby

Wójt wyszedł na mównicę i powiedział „biorę to na klatkę napisałem 3 zdania za dużo” 

5. Romuald Gasperowicz   – stwierdził, że na portalu była pytanie co z drogami gdzie jest azbest i

była odpowiedź z Urzędu Gminy, że drogi te zostaną oczyszczone. Dlatego zgłasza pytanie

jaki będzie koszt usunięcia gruzu z azbestem, czy zdajecie Państwo  sobie sprawę, ze trzeba

te  2 tys  zdjąć i  później  nawieźć żużlem, albo innym materiałem bo nikt  nie  będzie  tego

przesiewał. Zapytał jaki będzie koszt utylizacji 1 tony materiału jaki tam się znajduje (jednak

jest tam ten azbest i dobrze, że nie w Kruteczku- nie zazdroszczę innym bo to niemiły temat.

Jaki będzie koszt robocizny, aby to wykorytować, utylizacji  oraz uzupełnienie tych odcinków

nowym materiałem? Kiedy będzie to wykonane? 

- sołtysi  składali  zapotrzebowanie  na  kruszywo  do  naprawy  dróg  w  poszczególnych

sołectwach. On jako sołtys również złożył i  dalej nic, dlatego pyta kiedy będą realizowane

zapotrzebowania bo lada dzień ma ruszyć sprzęt drogowy – równiarki i walce, ale nie ma

sens  wchodzić  z  tym  sprzętem  (bo  to  koszty)  przed  doziarnieniem  dróg,  ponieważ

przerzucanie piasku nie ma sensu, a taka sytuacja jest od 3 lat. Stwierdził, ze nie ma co się w

takim razie pytać tylko robić swoje.( Może lepiej by było, aby drogi sołeckie przejął powiat to

gmina  byłaby  skłonna  pomóc  –  żart)  Zwrócił  uwagę,  że  może  nie  byłoby  tych  awarii

drogowych gdyby słuchano, kiedy interweniował, że drogi są w opłakanym stanie na różnych

odcinkach w gminie – ludzie się topią, trzeba wozić gruz – lepiej zapobiegać niż leczyć. .  

-  stwierdził,  że  zgłaszał  wniosek  dotyczący  konieczności  usunięcia  gałęzi  drzew,  w  które

wrasta lampa oświetlenia ulicznego na ul. Kościelnej w Lubaszu – przy parkingu 

Marek Wicher zauważył, że on ten wniosek dotyczący lampy również zgłaszał i gałąź jest dalej

nie przycięta 
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-  następnie zwrócił  uwagę,  aby w trakcie  inwestycji,  budowy parkingu lub innej  mieć na

uwadze oznakowanie robót. Na ul. Podgórnej firma oznakowała tak roboty, że tzw. sierżanty

były skierowane w przeciwnym kierunku – gdyby ktoś jechał we mgle to strzałki kierowały by

go w kierunku szkoły. Zaznaczył, że wyjechał na 3-4 dni, ale po powrocie te znaki dalej tak

były ustawione. (Zrobił zdjęcia i może je dostarczyć) 

6. Romuald  Gasperowicz    -   zwrócił  uwagę,  że  nieprawidłowo  została  odebrana  droga

Antoniewo – Krucz( część się z nim nie zgadzała, ale po wglądzie do dokumentacji okazało się

że nie wymalowano linii krawędziowych i środkowych) Jest to niezgodne z projektem 

7. Wójt  Gminy   -  odpowiadając na  powyższe  powiedział,  że  postaramy  się  odpowiedzieć  na

wszystkie  wnioski  pisemnie  (pan  Przemysław  B.  wtrącił,  że  od  3  miesięcy  oczekuje  na

odpowiedź)  

-  Część parkingu przy  ul.  Podgórnej  jest wykonana zgodnie z projektem. Zadanie nie  jest

jeszcze  zakończone.  Zgodnie  z  przepisami  chodnik  nie  może  być  za  cofajacym  się

samochodem – parking nie jest na krótki, a jedynie kierujący źle parkują – kierunek pieszych

jest  przed  samochodami  i  parking  spełnia  parametry.  Wójt  stwierdził,  że  nie  pamięta

kosztów, ani sposobu wyłonienia wykonawcy, dlatego odpowiedź otrzyma wnioskodawca w

późniejszym czasie. 

- W kwesUi tablicy z nazwą miejscowości wystosowane zostanie pismo do zarządcy drogi, a

tabliczki informacyjne z numerami nieruchomości będą realizowane sukcesywnie. Co roku

planowane są na to środki – jednak nie uda się wszystkiego zrobić  w jednym, czy  trzech

latach. Zaniedbania w tym temacie  są  duże – były inne potrzeby i dlatego też chyba nie były

stawiane, albo nie było takich wniosków. 

- Zwrócimy się do Ven Wita aby rozszerzył swoje usługi o pediatrę, który mógłby przyjmować

dzieci kilka razy w tygodniu  

- Słupy energetyczne nie są własnością gminy i  do gminy nikt się nie zwraca o wyrażenie

zgody na zamieszczanie tam ogłoszeń – powinien do energetyki i powinien wnieść opłatę, ale

tak  raczej  się  nie  dzieje  bo  jak  cyrk,  albo  ktoś  inny  chce  dotrzeć  do  mieszkańców  to

zamieszcza je na tych słupach. Postaramy się aby nasze służby porządkowe zwracały na to
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uwagę  i  będziemy  te  ogłoszenia  zdejmować.(Urząd  tego  nie  wywiesza,  ponieważ  mamy

tablice przed UG lub przekazujemy ogłoszenia sołtysom do wywieszenia w ich gablotach) 

-  odnośnie  Pana Adama G.  -  wziąłem to na siebie – tłumaczyłem na sesji  o  co chodziło,

później  także  w  gabinecie,  gdy  Pan  przyszedł  do  mnie  z  prawnikiem.  To  wszystko  było

niewystarczające  –  uznał  Pan,  że  mam przeprosić  i  tak  też  zrobiłem. To jest  powództwo

cywilne – sprawa prywatna. Wójt zaznaczył, że zachował standardy określone w wyroku tj.

trzcionkę i pierwsza stronę pisaną (bo pierwsza strona to okładka)   Wcześniej ta informacja

była również na tej stronie, ale jeszcze temat sprawdzę i przemyślę. Jeżeli chodzi o wysłane

pieniądze to przypomniał, że zadzwonił  do skarżącego na początku marca i prosił o adres

e:mail  lub  konto i  niestety  nie  otrzymał  choć  było  to  obiecane.  Po  półtoratygodniowym

okresie  oczekiwania  wysłał  sms  na  co  otrzymał  odpowiedź,  że  Pan  Adam  nie  myśli

korespondować z Wójtem i to nie pierwsze takie zachowanie. Zaznaczył, że Pan Adam na

korytarzy  w starostwie  nie podał  nawet Wójtowi ręki,  kiedy z Wszystkimi  się  Wójt  witał.

Wyrok  z  08 lutego uprawomocnił  się  po 30 dniach, a Biuletyn złożony został 07 marca.

Zlecenie do Poczty Polskiej  na kolportaż zostało złożone w takiej samej ilości jak wcześniej

(sprawdziłem to – 2.000 sztuk) Jeżeli do Pana nie dotarł Biuletyn to złożymy stosowne pismo

dotyczące wykonania zlecenia. Nie ma tutaj też próby „przepraszam, ale nie przepraszam” -

wziąłem to na siebie i tak jak sąd nakazał wykonałem. Zwrócił uwagę na zapis sądu, że to nie

jest tak jak mówi Pan Adam, że naruszył dobra osobiste, a jedynie mogły naruszyć (mogłem

się odwołać do Poznania ale tego nie zrobiłem ponieważ chciałem sprawę już zakończyć bo

są inne ważniejsze sprawy)  

- Zwracając się do Pana Marcin K. stwierdził, że  Pan Marcin wraca ciągle do 2012 roku, gdzie

reforma oświaty miała polegać na likwidacji małych szkół i  Wójt, wtedy jako radny z tym się

nie zgadzał. Ostatnio przeprowadzona reforma wynika bezpośrednio ze zmiany przepisów o

czym Pan Marcin dokładnie wie – to nie tak, że gmina chciała- gmina musiała dostosować

sytuacje do obowiązujących przepisów. Arkusze organizacyjne idą w pierwszej kolejności do

Kuratorium, a dopiero później do Wójta   - kiedyś było to odwrotnie. 

-  Zwrócił  uwagę, że nigdy nie było mowy, że  nie ma sensu budować,  ponieważ budować

zawsze  jest  sens   relacje  międzyludzkie,  inwestycje,   partnerstwo,  przyjaźń,  zgodę  itd.
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Zaznaczył, że nie było mowy iż nie ma to sensu, a jedynie, że nas na to nie stać. Gdybyśmy

budowali to wielkie molochy będą stać puste. 

- Stwierdził, że nie unika odpowiedzi bo stawki ustala Rada Gminy. Mogą wzrosnąć taryfy i z

całą pewnością wzrosną bo trzeba będzie doliczyć amortyzację 2,5-4% wartości budowy na

rok,  ale  wiadomym jest, że obowiązujący mechanizm w większości samorządów polega na

tym, że gmina dzierżawi urządzenia za co płaci GZK  i wtedy to wyrównuje się w dopłatach. 

- Odnosząc się do dofinansowania zaznaczył, że WRPO to faktycznie 85% dofinansowania ,

ale tylko dla aglomeracji, a Lubasz ma tylko 50% wyznaczonych takich terenów. W programie

tym jest też założenie, że jeżeli coś przynosi dochód, a oczyszczalnia przynosi to wysokość

dofinansowania wynosi 20% mniej, przy tym aglomeracja nasza jest tylko w 50% i stąd takie

dofinansowanie. Zwrócił uwagę, że na 30 wniosków jedynie 19 otrzymało dofinansowanie, a

gmina  była  chyba  na  11  miejscu.  Dzisiaj  nikt  nie  pyta  dlaczego  ten  temat  budowy

oczyszczalni nie był podejmowany wcześniej, choć było wiadomo, że jest taka potrzeba –

oczyszczalnia nie działa źle od 3 lat, ale dużo wcześniej. Plany był takie, że po podłączeniu

centrum Lubasza i Osiedla Górczyn budowany będzie dodatkowo drugi bioblok, ale tak się

nie stało. Siłą rozpędu podłączono jeszcze Osiedle Gorajskie i Goraj. Wójt zaznaczył, że nie

uważa się, że robi wszystko najlepiej z gronem osób współpracujących. Chciałby aby nawet z

krytyką  przychodzić,  ale  musi  być ona  konstruktywna  a nie  tylko „nie bo nie”.  W celu

wyboru typu oczyszczalni zaproszono do dyskusji byłego prezesa GZK, projektanta znającego

specyfikę  gminy,  pracowników oraz  dyrektora  ościennej  gminy,    był  wyjazd studyjny  na

oczyszczalnię  ścieków   o  czym  mieszkańcy  byli  informowani  i  mówiliśmy,  że  idziemy  w

oczyszczalnie ścieków typu SB.  Lubasz bardzo się rozwija (w ostatnich 20 latach przybyło

1.000  mieszkańców),    dlatego  oczyszczalnię  nie  buduje  się  na  5  lat.  Ponadto  jeżeli

oczyszczalnia w Jędrzejewie będzie wyeksploatowana to nie planuje się budowy następnej, a

będzie  sieć kanalizacyjna  podłączona  do  Stajkowa.  Wójt  przypomniał,  że  oczyszczalnia  w

Stajkowie jest już za mała, wożone są ścieki do Jędrzejewa i Czarnkowa, ponieważ nie dajemy

rady oczyszczać ścieków na terenie naszej gminy. Rozważane były jeszcze inne programy, a na

zebraniu  wiejskim Wójt  pytał  Pana Marcina K.  o  jakich  programach mówi  to  nie potrafił

odpowiedzieć. 
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- Kształtowaniem wynagrodzeń zajmuje się dyrektor i to nie od dziś. Ostatnie podwyżki od 01

stycznia   br. taka sama zasada – średnio było 250 zł plus wysługa lat i to dyrektor decyduje

komu  ile  –  niektórzy  dyrektorzy  byli  i  pytali  czy  można  zastosować  wyższa  stawkę  i  nie

chodziło  tutaj  o  zgodę  a  zabezpieczenie  środków  w  budżecie  (tylko  tyle  –  nikomu  nie

mówiłem, że będzie tyle albo mniej)  Jeżeli chodzi o decyzje Wójta w sprawach podwyżki to

ma on kompetencje tylko w Urzędzie Gminy, a nie poza nim – ani w GOPS_ie, ani w GOK-U,

ani szkole

-  W  sprawie  dróg  –  sołtys  mówi  o  zaniedbaniach  w  ostatnich  3  latach.  To  nie  jest  tak

zaniedbania są dużo większe.

8. Romuald Gasperowicz    –  mnie  chodzi  tylko o  ten okres,  kiedy prosił  sołtysów o złożenie

zapotrzebowania.  Wcześniej  nie  byłem  sołtysem,  choć  będąc  wtedy  osobą  niepubliczną

udzielałem się  też w temacie  dróg.  Drogi  dla nas to rzecz  najważniejsza – dostać się  do

cywilizacji  i  bezpieczeństwo.  Zapytałem  Pana  bo  poprosił  Pan  sołtysów  o  złożenie

zapotrzebowania – ja  z tej realizacji nie byłem usatysfakcjonowany 

- Wracając do nieczystości sołtys wsi Kruteczek stwierdził, że mieszkańcy posiadający szamba

oddają nieczystości gdziekolwiek, dlatego zapytał  jaki Wójt wprowadził program i jakie są

tego efekty, jeżeli chodzi o egzekwowanie od mieszkańców wywozu nieczystości płynnych.

Jest  sztab ludzi,  którzy  mają  kwalifikacje  i   mogą  to  kontrolować.   Zaznaczył,  że  średnio

gospodarstwo domowe zużywa 5m3 wody, a szamba wywozi się 4metry na rok, czy pół roku,

a  gdzie  reszta? Następnie  zapytał  (pośrednio  jest  to  pytanie  też  do  GZK  bo  mieszkańcy

dowiedzieli się, że GZK otrzymał karę za złe pozbywanie się wody  w wysokości 500 tys zł)

jaką  faktycznie  karę  otrzymał  GZK  w  związku  ze  złą  jakością  odprowadzanych  wód  po

oczyszczeniu ścieków. Czy karę należy zapłacić, czy jest ona wstrzymana na jakiś okres? 

9. Wójt Gminy    – kara faktycznie została nałożona, ponad pół mln zł,  o czym mieszkańcy byli

poinformowani  na  zebraniach  wiejskich.  Kara  została  zawieszona,  a  po  wybudowaniu

oczyszczalni  będzie  umorzona. Oprócz naszych kontroli,  które wpłynęły na  większa liczbę

ścieków dowożonych do oczyszczalni (11-12 tys m3 planowano, a teraz jest około 18 tys m3

dowożone co i tak nie zadowala)  będzie gmina dalej w tym temacie działać. Przypomniał, że

analizę  dotycząca  ilości  ścieków  wyprodukowanych  do  ilości  ścieków  dostarczonych  do
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oczyszczalni Gmina Lubasz taką analizę wykonała, wcześniej taki bilans był zrobiony bodajże

w 2006 roku.  Jest to krok do przodu  - jednak nie jest tak dobrze, żeby nie mogło być lepiej. 

10. Romuald Gasperowicz   poprosił  Wójta, aby wskazał chociaż jedno gospodarstwo domowe,

które niewłaściwie usuwa ścieki i jakie  konsekwencje związane z niewywożeniem ścieków

zostały  nałożone  (sołtys  stwierdził,  że  nie będzie o  takich  przypadkach mówił,  a  zna ich

dziesiątki) 

11. Wójt Gminy   – zaznaczył, że urząd występował w tych sprawach i te rzeczy się dzieją. 

12. Sołtys   nie był zadowolony z odpowiedzi Wójt, dlatego Wójt zapytał czy ma podać konkretne

nazwiska na co sołtys stwierdził, że od roku powinny być prowadzone kontrole zbiorników –

szamb,  a  jego  pytanie  brzmi  –  jakie  zostały  osiągnięte  efekty,  ile  procent  mniej  zostało

zdegradowane środowiskowo. Stwierdził, że domyśla się, że lepiej nie kontrolować bo byłyby

większe dopłaty, bo to większe dla gminy koszty (trzeba-by wywozić do Czarnkowa na co

Wójt odpowiedział, że wywozimy)  Powiedział, że mieszkańcy mieli mieć podpisane umowy

stałe na odbiór nieczystości płynnych, ale ich nie ma - zapytał, dlaczego?  Latem będą znowu

w całej wiosce zapachy fekaliów. 

13. Wójt Gminy   odpowiedział, że sołtys otrzyma informację po analizie tego tematu. 

- Odnosząc się do dochodów zwrócił uwagę, że dochody naszych mieszkańców z roku na rok

wzrastają i stąd też wzrasta odpis dla gminy (2012 – 3,5mln, obecnie ponad 5mln zł) Dlatego

też szkoły i  przedszkola  winny być czynne dłużej. Zmniejszyło się też  bezrobocie,  które w

Gminie Lubasz wynosi 1,5% co świadczy o zaradności naszych mieszkańców. 

- Odnosząc się do utylizacji materiału, który został wywieziony na drogi stwierdził, że jeżeli

zostanie  wyłoniony  podmiot,  który  to  będzie  mógł  zutylizować  to  można  będzie

poinformować o kosztach. 

- Nadmienił, że w ramach prac porządkowych konary  drzew zostaną usunięte (obecnie są

problemy z pracownikami – czekamy na pracowników PUP)

-  Następnie  wójt  złożył  wszystkim najlepsze  życzenia  z  okazji  Świat  Wielkanocnych  dużo

zdrowia, wiele radości, żeby te najważniejsze święta w kościele katolickim były czasem na

odpoczynek i refleksje nad tymi   najważniejszymi rzeczami. Aby spowodowały w trakcie ich
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trwania  i  po  nich  bycie  lepszym  człowiekiem.  Aby  ta  radość  z  tych  świąt  towarzyszyły

wszystkim przez dalszy okres. 

14. Adam G. -   powiedział, że obecni tu  wiedzą, że  nie byłoby tej rozprawy, gdyby Wójt podczas

sesji zwyczajnie przeprosił. Ten artykuł nie dotyczył tylko jego, ale tylko on zdecydował się na

sprawę w sądzie. Wójt składając życzenia powinien spojrzeć w lustro bo to Wójt dotknął jego

osoby i  z  dużą  łatwością  obraził  ludzi,  a  w jego przekonaniu  nie  ma odwagi  powiedzieć

zwyczajnego, ludzkiego przepraszam. Co do telefonu to faktycznie wyrok był 9-tego, a Wójt

zadzwonił  bodajże 6-go marca z pytaniem czy przekaże numer telefonu. Stwierdził, że Wójt

nie  słuchał  go  do  końca  bo  nie  chciał  –  nękał  go  później  sms-ami  choć  jest  dorosłym

człowiekiem 

15. Przewodnicząca  PR    zwróciła  uwagę,  że  to  są  prywatne  sprawy  na  co  Pan  Adam  G.

odpowiedział  że  nie  i  gdyby  był  złośliwy  to  już  złożył  by  wniosek  do  komornika.

Przewodnicząca  zwróciła  uwagę,  że  Pan Adam co chwile  wstaje  i  zabiera  głos i  może  to

bardzo długo trwać na co Pan Adam, ze Przewodnicząca  zabiera  mu głos i również nie chce

usłyszeć słów, że Pan Marcin w kierunku Pana Adama rzuca jakieś pomówienia, że nie podaje

ręki, a może to  było przypadkowo i z  drugiej  strony Wójt  nie jest  jego przełożonym, jest

osoba  starszą  i  to on powinien podać rękę (zapytał  czy ma Wójta takich  rzeczy  uczyć –

podstawowych zasad kultury) 

16. Kazimierrz Wicher   – zauważył, że z jednej strony należy się cieszyć, że są osoby którym zależy,

ale jak słucha  się tej dyskusji  to już  nie  chce się tego słuchać. Gmina to jedna rodzina i

dyskusja powinna być konstruktywna. Opozycja jak najbardziej, ale nie w taki sposób,żeby

ciągle rzucać kłody pod nogi . Cokolwiek by Wójt zrobił  to źle – wszyscy mieszkamy w tej

gminie,  wszyscy  się  znamy  i  cokolwiek się  nie  zrobi  to  źle.  Zauważył,  że  w całej  Polsce

społeczeństwo idzie w złym kierunku – nie można tak robić. Każdy weie jaki jest budżet i z

pustego się nie naleje. Tak się gospodarzymy na ile nas stać  - wszystko jest sprawdzone przez

prawników i zgodne z prawem, nic się nie ukrywa. Niestety ciągle ktoś coś szuka i zgodnie z

powiedzeniem jak  się  kogoś  chce  uderzyć  to  kij  się  znajdzie,  ale  do  czego  to  prowadzi.

Zaznaczył, że do listopada już niedługo i mieszkańcy jak bedą widzieli zaangażowanie tych
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osób  to  na  pewno  zostaną  wybrani  na  radnych,  albo  wójta.  Poprosił,  by  te  osoby

kandydowały i pokazały co potrafią. 

17. Przewodnicząca Rady Gminy   poinformowała, że wpłynęły do niej dwa pisma:

- pierwsze od Przewodniczącej Rady Rodziców, która prosi by  je odczytać 

„Rada Rodziców nie może weydac opinii w kwesUi budżetu oświaty na 2018 rok ze względu

na krótki czas możliwości zapoznania się i podjęcia decyzji. 12 grudnia 2017  zebranie Rady

Rodziców, a 15 grudnia termin wydania opinii jak i brak wyjaśnień co do treści zmian w tym

budżecie.” Pismo podpisała Przewodnicząca Rady Rodziców Joanna Dudek. Do tego pisma

dołączono pismo Rady Rodziców, która zgadza się z treścią pisma przedłożonego przez w/w. 

Pismo to zostało podpisane przez 15 członków RR. 

-  Drugie pismo wpłynęło od Pana Piotra G., który przesyła kolejne wnioski. Są to wnioski

kierowane do Przewodniczącego, ale tak naprawdę to winny być skierowane do Wójta Gminy

bo to w jego kompetencji  jest ich realizacja – w związku z tym, że wcześniej były już też

odczytywane na sesji  to i dzisiaj  się do tej prośby przychyliłam

„ 1.  Proszę o pełne odczytanie wszystkich wniosków na sesji dokładnie tak jak są napisane.

Niedopuszczalne jest skracanie treści przez przewodniczącego Rady Gminy a taka sytuacja

miała już miejsce wielokrotnie. Wnioski są przesyłane za pomocą elektronicznej plaeormy

EPUAP i podpisane są za pomocą podpisu elektronicznego. Są zatem wiążące i powinny być

traktowane na równi gdybym ja sam odczytywał je na sesji Rady Gminy. Ponadto wnoszę aby

ten dokument był załączany do protokołu sesji wraz z ewentualnymi załącznikami. 

2.  Chodnik  na  ul.  Nowej  na  oś.  Górczyn  jest  uszkodzony  przez  parkujące  samochody

ciężarowe. Stan ten jest już od dawna i ani zarządca drogi ani gmina Lubasz nie naprawiły

tego chodnika. 

3. Otrzymałem nareszcie odpowiedzi z poprzednich sesji.  Jednak nie satysfakcjonuje mnie

odpowiedź dot. komunikacji publicznej. Urząd zasłania się czasem jaki upłynął od zdarzenia.

Chcę tylko przypomnieć, że gdyby odpowiedzi były na czas to zapewne odpowiedź byłaby

inna. Proszę więc o ponowną odpowiedź na wniosek z sierpniowej sesji z ubiegłego roku. 

4.  Wczoraj  w  Radiu  Poznań  poinformowano  o  dużych  pieniądzach  na  lokalne  drogi  w

Wielkopolsce. Czy nasza gmina ma zamiar startować o te środki. Przypomnę, że stan dróg w
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Lubaszu jest fatalny. Ciągle brakuje pieniędzy na wykonanie dróg na osiedlu Górczyn oraz

osiedlu  Gorajskim.  Może  warto  wystartować  w  tym  projekcie  i  złożyć  wnioski  o

dofinansowanie przebudowy dróg osiedlowych na w/w osiedlach. 

5. Jakie jest aktualne zadłużenie gminy Lubasz. Proszę o przesłanie dokładnych danych. 

6.  Kilka  miesięcy  temu składałem wniosek o  interwencje  odpowiednich służb w  sprawie

przebywania  osób  na  dworcu  autobusowym,  którzy  spożywają  tam alkohol.  Pomimo,  że

gmina chwali się monitoringiem osoby spożywające alkohol w tym miejscu przebywają nadal

i oczywiście łamią przepisy spożywając tam alkohol. Przypomnę, że spożywanie alkoholu na

dworcach i przystankach komunikacji publicznej jest prawnie zakazane. Mówi o tym kodeks

wykroczeń w art. 43 ust. 2. 

7.Proszę  o  ustawienie  czasowego  ograniczenia  prędkości  na  ul.  Szkolnej  do  30  km/h

w  obrębie  szkoły  i  bloków  oraz  na  ul  Podgórnej  do  40  km/h  w  obrębie  placówek

oświatowych.  Do czasu planowanego remontu i  stałej  zmiany organizacji  ruchu na  strefę

zamieszkania, o której była już mowa na jednej z ostatnich sesji miejsca te byłyby chronione. 

8.  Z  okazji  zbliżających  się  wiosennych  Świąt  Wielkanocnych  życzę  wszystkim  aby  ten

niezwykły czas upłynął Państwu w rodzinnej atmosferze. Życzę wielu radosnych chwil przy

świątecznym stole. Życzę aby pozytywna magia tych dni pozostała z nami także po świętach

kiedy trzeba będzie wrócić do codziennych obowiązków. Wesołych Świąt Wielkanocnych."  

Ad. 8. Zakończenie sesji

Na  zakończenie  Przewodnicząca  złożyła  wszystkim  świąteczne  życzenia  i  wobec  wyczerpania

porządku obrad zamknęła obrady XXXVII sesji Rady Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz 16:45

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Marek Zieliński 
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